
 

 

 

 

              БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 

        ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 

              ПРЕДСТАВНИЧКИ  ДОМ 

Комисија за људска права, имиграцију, избјеглице и азил  
 

BrojБрој:    01/5-50-1-12-23/04 

Sarajevo/Сарајево: 01.04.2005.  
 

 

З А П И С Н И К 

 

23. сједнице Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил, одржане 

18.3.2005. године,  с почетком у 10,00 часова. 

 Сједници Комисије присуствовали су: 

- г. Селим Бешлагић, члан Комисије, 

- г-ђа Сенија Капетановић, члан Комисије, 

- г-ђица Млаћо Наџида. члан Комисије 

- г-ђа Марија Перкановић, члан Комисије,. 

- г. Мухамед Алтић, члан Комисије. 

 

Сједници нису присуствовали: г. Елмир Јахић, предсједавајући Комисије, г. Мартин 

Рагуж, први замјеник предсједавајућег Комисије, др. Тихомир Глигорић, други 

замјеник предсједавајућег Комисије и г-ђа Ружа Сопта, члан Комисије. 

Од гостију, сједници Комисије су присуствовали г. Сафет Пашић и г. Мариофил 

Љубић, омбудсмени за људска права Босне и Херцеговине, као и Слободан Наградић, 

помоћник министра за људска права Босне и Херцеговине. 

Како сједници Комисије није присуствовао  предсједавајући г. Елмир Јахић, 

присутни чланови Комисије су се договорили да сједницом предсједава г. Селим 

Бешлагић. 

Селим Бешлагић, у свосјтву привременог предсједавајућег комисије предложио 

је, а Комисија  прихватила слиједећи 

 

Д н е в н  и   р е д: 

1. Усвајање записника 21. и 22.  сједнице Комисије, 

2. Расправа о Приједлогу закона о измјенама и допунама Закона о заштити 

права припадника националних мањина, 

3. Специјални извјештај Омбудсмена за људска права Босне и Херцеговине 

израђен у вези жалби странака које се односе на рад Савјета министара 

БиХ-сарадњу Савјета  министара БиХ с Омбудсменом за људска права 

БиХ, 

4. Писмо адвокатске фирме Wилмер Кутлер Пицкеринг-Хале анд Дорр која 

заступа шест особа које се налазе у притвору у војној бази САД у заливу 

Гвантанамо на Куби, 

5. Закључци са семинара о питањима држављанства и апатридије од 9-10  

новембра 2004. године те избор представника у Координациону групу  

6. Текућа питања 
 

 

 



 

 

 

Ад. – 1.  Усвајање записника 21. и 22.  сједнице Комисије 

 

Након усвајања дневног реда, Селим Бешлагић је предложио расправу и 

изјашњење о записницима Комисије с 21. и 22. сједнице. Г-ђица Наџида Млаћо је 

исказала примједбу за записник с 21. сједнице Комисије истичући да је она на тој 

сједници била, што је прихваћено као исправка. Других дискусија о записницима није 

било. 

Како није било других дискусија, Комисија је усвојила записнике  21. и 22. 

сједнице, уз примједбу да је г-ђица Наџида Млаћо била присутна на 21. сједници 

Комисије. 

 

Ад.  – 2.  Расправа о Приједлогу закона о измјенама и допунама Закона о 

заштити права припадника националних мањина 

 

 

У уводном излагању за тачку дневног реда, привремени предсједавајући г. Селим 

Бешлагић је предложио да секретар Комисије да одређене напомене, а након тога 

отвара расправу о Приједлогу закона.  

Др Зијад Хасић, секретар Комисије је истакао да је ово трећи пут да се одлаже 

расправа о Приједлогу закона о измјенама и допунама Закона о заштити права 

припадника националних мањина. Он је указао на обраћања Комисије упућена Савјету 

министара БиХ и немогућношћу Савјета министара да нам достави своје очитовање о 

Приједлогу закона. Колегиј Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ  нам 

је продужавао рокове до сада за изјашњење о Приједлогу закона у комисијској фази. Он 

сматра да се Комисја треба очитовати о овом Закону.  

Др. Слободан Наградић, помоћник министра у Министарству за људска права и 

избјеглице БиХ је усказао на одређени писани материјал о овом Приједлогу закона, али 

је то материјал који је сачинило његово министарство, а не Савјета министара БиХ. 

 

У даљњој дискусији у којој су учеће узели г-ђа Марија Перкановић, Мухамед Алтић 

и привремени предсједавајући г. Селим Бешлагић констатовано је да је очитовање 

презентовано од Министарства за људска права и избјеглице БиХ, а не од Савјета 

министара БиХ. Без обзира што се о Приједлогу закона очитовало ресорно 

министарстбво, за Комисију је важно очитовање Савјета министара БиХ. На кају, 

Комисија је једногласно донијела закључак да се о Приједлогу закона очитује Савјете 

министара БиХ, те да се затим закаже сједница Комисије, а од Колегија затражи ново 

пролонгирање рока доношења Извјештаја Комисије. 

 

Ад. -  3.  Специјални извјештај Омбудсмена за људска права Босне и 

Херцеговине израђен у вези жалби странака које се односе на рад Савјета 

министара БиХ-сарадњу Савјета министара БиХ с Омбудсменом за људска права 

БиХ 

 

 

 

Привремени предсједавајући Комисије г. Селим Бешлагић је у уводу за ову тачку 

дневног реда која се тиче Специјалног извјештаја Омбудсмена за људска права Босне и 

Херцеговине израђен у вези жалби странака које се односе на рад Савјета министара 



 

БиХ-сарадњу Савјета министара БиХ с Омбудсменом за људска права БиХ (у даљњем 

тексту: Специјални извјештај) предложио да секретар Комисије др Зијад Хасић да пар 

напомена. 

Др Зијад Хасић, секретар Комисије указао је на одредбу члана 40. Пословника 

Представничког дома према којој постоји обавеза Комисије  да разматра извјештаје 

који се тичу повреда људских права а које диостављају институције омбудсмена. 

Желећи да чује и другу страну која је везана за Специјални Извјештај, Комисија је 

тражила да се о њему изјасни и Савјет министара, али до данас оно није стигло. Указао 

је на могућност да се о извјештају расправља и заузме став, као и могућност да се 

сачека очитовање Савјета министара о томе. 

У дискусији која је услиједила учествовали су гости и чланови Комсије. 

Г. Мариофил Љубић, омбудсмен за људска права БиХ је истакао да сврха извјештаја 

није била критиковати рад Савјета министара. Специјалним извјештајем се указује на 

мноштво предмета који се налазе пред Институцијом омбудсмена, а који се не могу 

радити јер Савјет министара или његова министарства не реагирају на захтјеве 

Институције омбудсмена. Заложио се за то да се Комисија што прије изјасни о овом 

извјештају јер су они сада у фази израде годишњег извјештаја за 2004. годину, па ће 

овај извјештај бити депласиран. 

Г. Сафет Пашић, омбудсмен за људска права БиХ у свом обраћању истакао је 

чињеницу да је Специјални извјештај послан на више адреса, а да се о њему очитује 

само ова Комисија, као и Уставно-правна комисија Дома народа. Извјештај показује 

стање предмета пред Институцијом и проблеме њиховог рјешавања, али указује и на 

стање у Институцији омбудсмена и потреби за побољшањем услова у оба ова сегмента. 

Он је указао на специфичан положај Институције те тешке услове њеног рада (скучен 

простор, недовољно финансирање, осипање квалитетног кадра и сл). Предложио је да 

Комисија брзо узме у разматрање Специјални извјештај. 

Привремени предједавајући Комисије г. Селим Бешлагић истакао је потребу да се о 

Специјалном извјештају одреди и Савјет министара, а након тога одредит ће се и 

Комисија. 

Г-ђа Марија Перкановић сматра да Специјални извјештај покреће два основна 

питања: однос Савјета министара према предметима странака које су се обратиле 

Институцији омбудсмена и друго питање је однос Савјета министара и његових 

ресорних министарстава, прије свега Министарства финансија и трезора за обавезе 

према Институцији. Везано за овај други проблем, она тражи да се Министасрво 

финансија и трезора очитује о одлукама које је донијела Парламентарна скупштина за 

финансирање Институције омбудсмена. 

Након дискусије о Специјалном извјештају, Комисија је донијела слиједећи закључак:  

 

- Комисија тражи и од Министарства  финансија и трезора Босне и 

Херцеговине информацију о финансирању Институције омбудсмена Босне и 

Херцеговине,  засновану на Закону о омбудсмену за људска права Босне и 

Херцеговине («Службени гласник БиХ», број 19/02),  Закону о измјенама Закона о 

омбудсмену за људска права БиХ («Службени гласник БиХ» , број 35/04 који се 

примјењује ретроактивно од 1.1.2004. године, те интерних аката Институције 

омбудсмена Босне и Херцеговине о плаћама запослених донешених на основу 

Закона о омбудсмену за људска права БиХ, слично као код финансирања Уставног 

суда БиХ. 

- О Специјалном извјештају Институције омбудсмена Комисија ће сачетаки 

очитовање Савјета министара, те затим одредити се о овој проблематици. 

 



 

 

Ад. – 4. Писмо адвокатске фирме Wилмер Кутлер Пицкеринг-Хале анд Дорр 

која заступа шест особа које се налазе у притвору у војној бази САД у заливу 

Гвантанамо на Куби 

 

 

У уводу за ову тачку дневног реда, привремени предједавајући Комисије г. Селим 

Бешлагић подсјтио је присутне да се овој Комисији обратила  адвокатска фирма 

Wилмер Кутлер Пицкеринг-Хале анд Дорр која заступа шест особа које се налазе у 

притвору у војној бази САД у заливу Гвантанамо на Куби. Предложио је да секретар 

Комисије да неколико уведних напомена о овом предмету. 

Др Зијад Хасић, секретар Комисије је у казао на постојање писма адвокатске фирме 

Wилмер Кутлер Пицкеринг-Хале анд Дорр која заступа шест особа које се налазе у 

притвору у војној бази САД у заливу Гвантанамо на Куби. Он је посјетио чланове 

Комисије да се странка Диздаревић Нађа обраћала Комисији за помоћ у ослобађању 

њеног супруига и тзв. «Алжирске групе» која се налази у војној бази Гвантанамо. 

Подсјетио је да Комисија има поткомисију која је радила на овом предмету те 

предложио расправу о овом питању.Секретар Комисије је подсјетио да се Нађа 

Диздаревић обраћала Комисији 1.12.2004. и 16.3.2005.године. 

Селим Бешлагић је предложио да се поткомисија очитује о овим предметима те 

обједињено извијести  Комисију о своме ставу. 

Марија Перкановић је предложила да се  провјере држављанства чланова «Алжирске 

групе» јер можда они припадају групи оних који су морали по Дејтонском споразуму 

напустити БиХ. 

Након дискусије, на приједлог Селима Бешлагића,  закључено је једногласно: 

Материјале адвокатске групе и обраћања Нађе Диздаревић треба да поново 

анализира Поткомисија, која, између осталог треба да провјери да ли су чланови 

«Алжирске групе» држављани Босне и Херцеговине. У том смислу посебно 

провјерити околности које се тичу тачке 22. Писма Адвокатске фирме Wилмер 

Кутлер Пицкеринг-Хале анд Дорр која заступа шест особа које се налазе у 

притвору у војној бази САД у заливу Гвантанамо на Куби. 

 

 

Ад. – 5. Закључци са семинара о питањима држављанства и апатридије од 9-

10  новембра 2004. године те избор представника у Координациону групу  

 

У уводу за ову тачку дневног реда, привремени предсједавајући г. Селим Бешлагић је 

предложио да секретар Комсиије др. Зијад Хасић да неколико уводних напомена. 

Др Зијад Хасић истакао је да је Министарство цивилних послова Сектор за 

држављанство и путне исправе обратило се Комисији молбом да се делегирају 

одређени представници у тијело које би се бавило питањем држављанства. То тијело 

чинили би представници одређених државних органа,  а ту би партиципирали 

представници и Парламентарне скупштине БиХ. 

Након уводног излагања услиједила је дискусија. 

Селим Бешлагић се интересирао да ли је ова Комисија везана за Комисију за 

држављанство која је раније формирана а расправља питања држављанства лица 

послије доношења Дејтонског споразума. 

Мухамед Алтић је истака да је ова информација, којасе налази пред Копмисијиом, сиже 

закључака који су усвојени на семинару којег су организирали Савјет Европе и 

УНХЦР. Из закључака је видљиво да ентитети требају своје норме ускладити с 



 

нормама Босне и Херцеговине. Како Босна и Херцеговина нема адкеватно 

законодавство, усклађено с модерним законодавством Европе и свијета, потребно је 

формирати одређену Комсију која би се бавила питањима држављанства. 

Након дискусије, једногласно је донесен закључак. 

Марија Перкановић, члан Комисије,  Мухамед Алтић, члан Комисије  и др Зијад Хасић, 

секретар Комисије делегирају се у радно тијелио, Комисију за држављанство на нивоу 

експерата с мандатом да учествујући у Комисији допринесу доношењу нових и 

побољшању постојећих прописа о држављанству и апатридима. 

 

Ад. – 6. Текућа питања 

 

Расправљајући о оовј тачци дневног реда, фокус инстересирања посланика усмјерен је 

на посјете чланова Комисије универтзитетима у БиХ. 

Селим Бешлагић је подсјетио на радни материјал који даје пројекцију посјета 

универзитетима из БиХ. У њему су наведене слиједеће информације: 

 

А. САСТАВ ПОТКОМИСИЈА, ПЛАН И РОКОВИ ПОСЈЕТЕ 

Обилазак универзитета у БиХ извршити по слиједећој шеми: 

И група у саставу: 

- Елмир Јахић, 

- Марија Перкановић, 

- Селим Бешлагић 

Група треба посјетити Универзитете  у Источном Сарајеву, Тузли и Павловићев 

универзитет.  

a) Универзитет у  Источном Сарајеву 

71123 Источно Сарајево, Вука Караџића бб. 

Тел. 057 340 263, фаx 057 340 263. 

Ректор: проф. др. Митар Новаковић 

b) Универзитет у Тузли 

75000 Тузла, Мухарема Мизовића Фиска 6. 

Тел. 035 300 500, фаx 035 300 547.  

Проф. др. Изудин Капетановић 

c) Павловићев универзитет 

76300 Бијељина, Слобомир, п.ф. 70. 

Тел. 055 231 101, фаx 055 231 176. 

Ректор проф. др. Јован Тодоровић 

Посјету извршити на начин да се 11.4.2005. године посјети Универзитет у  Источном 

Сарајеву у 9 сати,  након састанка  у 11 сати кренути  за Тузлу, те у  14 сати одржи 

састанак у Универзитету Тузла. Након ноћења у Тузли, обавити састанак у Павловића 

универзитету у 10 сати наредног дана. 

ИИ група у саставу: 

- Мартин Рагуж 

- Млаћо Наџида 

- Ружа Сопта 

Група треба посјетити Универзитет у Зеници, Универзитет у Сарајеву, Универзитет у 

Мостару и Свеучилиште у Мостару  

a) Универзитет у Зеници 

72 000 Зеница, Факултетска број 1. 

Тел. 032 419 080, 032 449 420, фаx 032 449 425,   

Ректор проф. др. Сабахудин Екановић 



 

б) Универзитет у Сарајеву 

Сарајево, Обала Кулина бана број 7/ИИ 

Тел. 033 207 504, фаx 033 663 393 

Ректор проф. др. Хасан Н Муратовић 

ц) Универзитет у Мостару 

88000 Мостар, Сјеверни логор бб 

тел. 036 570 036, фаx 036 570 032. 

Ректор проф.др. Фуад Чатовић. 

d) Свеучилиште у Мостару 

88000 Мостар, Трг хрватских великана број 1. 

Тел. 036 310 778, фаx 036 320 885 

Ректор проф. др. Франо Љубић 

Посјету извршити на начин да се 14.4.2005. године посјети Универзитет у  Зеници у 

9 сати,  након састанка  у 11 сати крене за Сарајево, те у  13 сати одржи састанак у 

Универзитету Сарајево. Другог дана извршити састанак у Универзитету Мостар у 

10 сати, а након састанка одржати састанак у Свеучилишту у Мостару у 14 сати 

наредног дана.  

ИИИ група у саставу: 

- др Тихомир Глигорић, 

- Сенија Капетановић, 

- Мухамед Алтић 

Група треба посјетити Универзитете у Бања Луци и Бихаћу  

a) Универзитет у Бања Луци 

78 000 Бања Лука, Трг српских владара 

Тел. 051 213 707, фаx 051 315 694. 

Ректор проф. др. Драгољуб Мирјанић 

b) Универзитет у Бихаћу 

77100 Бихаћ, Кулина бана бб.  

Тел. 037 220 204, фаx 037 222 022. 

Ректор проф. др. Рефик Шахиновић 

Посјету извршити на начин да се 7.4.2005. године посјети Универзитет у Бања Луци  

у 13,00 сати, а  ноћења, извршити састанак у Универзитету у Бихаћу у 10 сати 

наредног дана. 

ЦИЉЕВИ ПОСЈЕТЕ 

У току посјете универзитетима у Босни и Херцеговини посланици, чланови 

Комисије своје интересирање могу усмјерити на слиједећа питања: 

статистички подаци: 

број струдената 

број професора и осталог наставног и радноангажираног кадра и 

запослених радника, 

други корисни статистички подаци 

настава 

Болоњска декларација, 

Планови и програми факултета 

Пролазност студената 

финансирање 

искуства с трезорским пословањем 

програми и пројекти који се остварују на универзитетима, 

додатни облици финансирања 

студентски стандард 



 

удруживање студената и студентска удружења и организације, 

стимулирање студената кроз Фондове за стипендирање студената 

школарине, 

смјештај, 

размјена студената, 

екскурзије 

Након уводне дискусије услиједила је расправа у којој су учествовали остали чланови 

Комисије. Накрају је закључено да се прихвата нова пројекција распреда, с тим да 

се одреди термин ИИИ групе послије 15. априла (15. и 16. април), јер г-ђа Сенија 

Капетановић не може прије тога да учествује у својој Поткомисији. Зато је 

потребно ускладити и термин ИИ Поткомисије. 
 

Посланици су упознати и с закључком Представничког дома Парламентарне скупштине 

Босне и Херцеговине који се тиче посјете Хашком трибуналу у којем је наведено: 

Задужује се  Комисија за људска права, имиграцију, избјеглице и азил да обави 

консултације с Министарством правде, Министарством вањских послова, 

Тужилаштвом, Судом БиХ, те да након тога имајући у виду и расправу која јеу 

извјештају вођена Дому достави иновирани извјештај. 

Селим Бешлагић је истакао да  је Извјештај на Дому био извјештај Комисије урађен 

од стране њене Поткомисије. Зато је потребно да Поткомисија проведе поступак и своје 

мишљење достави Комисији да би Комисија могла мериторно расправљати о том 

проблему. 

Сенија Капетановић је истакла да је мандат Поткомисије био да се проматрају људска 

права и слободе притворених осиоба , а не да Поткомисија интервјуише и разговара о 

надлежностима Суда. Што се тиче надлежности Суда и његове немогућности 

степеновања то није надлежност Комисије. 

Мухамед Алтић је, као члан Поткомисије објасно намјере Комисије и циљеве њене 

посјете. У обиласку притвореника морала се извршити подјела Поткомисије јер је било 

за обићи доста притвореника, а мало чланова Поткомисије и посјте су вршене не по 

националном кључу него у мјешовитим тимовима. 

На приједлог Селима Бешлагића Комисија је једногласно донијела слиједећи закључак: 

У циљу реализације Закључка Представничког дома потребно је да Поткомисија 

која је радила ранији Извјештај о посјети Хашком трибуналу, поступи у свему 

према закључку, те након тиога, свој извјештај, с својим запажањима, достави 

Комисији. 

Завршавајући ову тачку дневног реда, Комисија је завршила своју 23. сједницу. 

Сједница је завршена у 11,54 часова. 

Саставни дио овог записника чини стенограм записника којег је 

израдила Заједничка служба Парламентарне скупштине БиХ. 

 
 

СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ               ПРИВРЕМЕНИ ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ КОМИСИЈЕ 

 

      др. Зијад Хасић                 Селим Бешлагић  


